



我信故我给
Trusting Is Giving

箴言

Proverbs

3:9-10

⁹ 你要以财物和一切初熟的土产尊荣耶和华。

¹⁰ 这样，你的仓房必**充满有余**；你的酒榨有新酒盈溢。

⁹ Honor the LORD with your wealth, with the firstfruits of all your crops;

¹⁰ then your barns will be filled to **overflowing**, and your vats will brim over with new wine.

玛拉基书 Malachi 3:10

¹⁰ 万军之耶和华说：你们要将当纳的十分之一全然送入仓库，使我家有粮，**以此试试我**，是否为你敞开天上的窗户，倾福与你们，甚至无处可容。

¹⁰ Bring the whole tithe into the storehouse, that there may be food in my house. **Test me in this,**” says the LORD Almighty, “and see if I will not throw open the floodgates of heaven and pour out so much blessing that there will not be room enough to store it.

雅各书 James 1:22-25

22 只是**你们要行道**，不要单单听道，自己欺哄自己。

23 因为听道而不行道的，就像人对着镜子看自己本来的面目，

24 看见，走后，随即忘了他的相貌如何。

22 Do not merely listen to the word, and so deceive yourselves. **Do what it says.**

23 Anyone who listens to the word but does not do what it says is like someone who looks at his face in a mirror

24 and, after looking at himself, goes away and immediately forgets what he looks like.

雅各书

James

1:22-25

25 惟有详细察看那全备、使人自由之律法的，并且时常如此，这人既不是听了就忘，乃是实在行出来，就在他所行的事上必然得福。

25 But whoever looks intently into the perfect law that gives freedom, and continues in it—not forgetting what they have heard, but doing it—they will be blessed in what they do.

什么是奉献? What is Giving?

圣经中提到有关金钱的供给有两种:

Giving of finances consists of 2 types in the Bible:

1. 十一捐 TITHES
2. 奉献 OFFERINGS



什么是十一捐？ WHAT IS TITHES?



十一捐是指十分之一。A Tithe simply means a “tenth.”



十一捐就是指把收入的十分之一给神。Therefore tithing is giving a tenth of what we have received to God.



真理：我们所有的都来自于神。百分百来自于神，也属于神。
Truth: everything we have comes from God. 100% comes from God and belongs to God.

十一是“归给耶和华为圣”，且属于神的。

The tithe is 'Holy to the Lord' and belongs to the Lord

³⁰ 地上所有的，无论是地上的种子是树上的果子，十分之一是耶和华的，是归给耶和华为圣的。³¹ 人若要赎这十分之一的什么物，就要加上五分之一。³² 凡牛群羊群中，一切从杖下经过的，每第十只要归给耶和华为圣。

³⁰ “A tithe of everything from the land, whether grain from the soil or fruit from the trees, belongs to the LORD; it is holy to the LORD. ³¹ Whoever would redeem any of their tithe must add a fifth of the value to it. ³² Every tithe of the herd and flock—every tenth animal that passes under the shepherd’s rod—will be holy to the LORD.

利未记 Leviticus 27:30-32





申命记 Deuteronomy 14:22

“你要把你撒种所产的，就是你田地每年所出的，十分取一分。”

“Be sure to set aside a tenth of all that your fields produce each year.”

什么是奉献？

What is Offering?

“奉献”其实是超出十分一的部分。The 'offering' is that portion over and above the tithe.

不是从十分一的部分中取出，而是超过十分一。

It is not given out of the tithe, but extra to the tithe.



为什么我们要奉献? Why We Give?

22 你要把你撒种所产的，就是你田地每年所出的，十分取一分；**23** 又要把你的五谷、新酒和油的十分之一，并牛群羊群中头生的，吃在耶和华—你神面前，就是他所选择要立为他名的居所。**这样，你可以学习时常敬畏耶和华—你的神。**

22 Be sure to set aside a tenth of all that your fields produce each year. **23** Eat the tithe of your grain, new wine and olive oil, and the firstborn of your herds and flocks in the presence of the LORD your God at the place he will choose as a dwelling for his Name, **so that you may learn to revere the LORD your God always.**

申命记 Deuteronomy 14:22-23

为什么我们要奉献？ Why We Give?

“因为你的财宝在哪里，**你的心也在那里。**”

“Wherever your treasure is, **there the desires of your heart will also be.**” [NLT]

马太福音 Matthew 6:21

为什么我们要奉献? Why We Give?

神的命令 God's Command



让我更亲近神 It draws me closer to God



是一种信心的表现 It is an act of trust & faith

我们的拦阻 Our Barriers

十一奉献并不是 Tithing is Not

- 需要花我多少费用 Cost me something
- 我能奉献的太少 I can only give so little
- 我有其他重要优先的开销 I have other priorities
- 我不喜欢这个概念 I don't like the concept
- 我也知道有人不给十分一 I know who doesn't tithes

十一奉献是 Tithing Is

- 尊重神 Honour God
- 相信神 Trusting God
- 把神所赐的所有，部分归还神。 Giving a portion from what God has given us.
- 祂的命令 His Command
- 它能让教会生存并增长 It helps the church to sustain and grow

哥林多后书

2 Corinthians

9:6-8

6 少种的少收，多种的多收，这话是真的。7 各人要随本心所酌定的，不要作难，不要勉强，**因为捐得乐意的人是神所喜爱的。**8 神能将各样的恩惠多多地加给你们，使你们凡事常常充足，能多行各样善事。

6 Remember this: Whoever sows sparingly will also reap sparingly, and whoever sows generously will also reap generously. 7 Each of you should give what you have decided in your heart to give, not reluctantly or under compulsion, **for God loves a cheerful giver.** 8 And God is able to bless you abundantly, so that in all things at all times, having all that you need, you will abound in every good work.

我们奉献的态度

OUR ATTITUDE IN GIVING

用心地奉献 — “...随本心所酌定的...”

Give thoughtfully - “...you should give what you have decided in your heart to give...”

甘心地奉献 — “...不要作难，不要勉强...”

Give willingly - “...not reluctantly or under compulsion...”

乐意地奉献 — “...因为捐得乐意的人是神所喜爱的。”

Give cheerfully - “...for God loves a cheerful giver.”



我信故我给
Trusting Is Giving